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Szanowna Pani Premier, 

 

pismem z dnia 3 listopada 2015 r. zwróciłem się do Pani Ewy Kopacz, ówczesnej 

Prezes Rady Ministrów, w sprawie problemu niewystarczającej ochrony prawnej żołnierzy  

i funkcjonariuszy, tzw. sygnalistów w służbach mundurowych. W odpowiedzi, pismem  

z dnia 9 listopada 2015r. (SPRM.215.35.1.2015.DS.GG) poinformowano mnie, że sprawa 

została przekazana ówczesnemu Wiceprezesowi Rady Ministrów, Ministrowi Obrony 

Narodowej z prośbą o udzielenie odpowiedzi w porozumieniu z innymi właściwymi 

ministrami. Następnie pismem z dnia 11 maja 2016 roku zwróciłem się do Ministra Obrony 

Narodowej z prośbą o udzielenie wyjaśnień. Niestety bezskutecznie. 

Z dużą aprobatą przyjąłem informację, że w Ministerstwie Sprawiedliwości 

rozważana jest możliwość podjęcia prac legislacyjnych, zmierzających do wzmocnienia 

ochrony w polskim porządku prawnym osób, które zgłaszają podejrzenia popełnienia 

przestępstw lub innych naruszeń prawa. Dotyczą one jednak pracowników cywilnych.  

Pragnę zauważyć, iż zadania realizowane przez żołnierzy i funkcjonariuszy pozostają 

w ścisłym w związku z takimi wartościami konstytucyjnymi jak bezpieczeństwo państwa 

i porządek publiczny. Mając na względzie specyfikę służb mundurowych oraz to, iż 

wszystkie, zarówno policyjne jak i wojskowe, są instytucjami hierarchicznymi, 
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hermetycznymi, o silnych strukturach pionowego podporządkowania, wydaje się konieczne 

objęcie ich szczególną ochroną. Potrzeba zapewnienia skutecznej ochrony żołnierzom 

zgłaszającym nieprawidłowości w służbie wydaje się ponadto wynikać z obowiązku 

sprawowania cywilnej i demokratycznej kontroli nad Siłami Zbrojnymi, wyrażonego 

w art. 26 ust. 2 Konstytucji.  

Od mojego pierwszego wystąpienia w tej sprawie minął przeszło rok, a do chwili 

obecnej nie uzyskałem odpowiedzi w tej kwestii. Dlatego też zwracam się do Pani Premier 

z uprzejmą prośbą o udzielenie wyjaśnień. 


